

CONSULTATIVE ASSEMBLY  
OF THE  
COUNCIL OF EUROPE

---

25th June 1958

Doc. 838

ANSWER

*of the Committee of Ministers  
to Written Question No. 51<sup>1</sup>*

*Written Question No. 51 by Mr. EDWARDS  
concerning the Convention for the Prevention  
of Pollution of the Sea by Oil*

**QUESTION (21st March 1958) :**

Mr. EDWARDS

asked the Committee of Ministers whether they were now in a position to add to the statement they made on 15th March 1957 concerning ratification of the 1954 Convention for the Prevention of Pollution of the Sea by Oil; which maritime Member States have not yet ratified the Convention; and what stage has been reached in the ratification procedure in these countries.

**ANSWER (23rd June 1958) :**

Instruments of ratification of the Convention for the Prevention of Pollution of the Sea by Oil have been deposited by Belgium, Canada, Denmark, France, the Federal Republic of Germany, Ireland, Mexico, Norway, Sweden and the United Kingdom.

Under Article 15 of the Convention, the Convention comes into force twelve months after the date on which not less than ten Governments have become parties to the Convention. The Convention becomes effective on 26th July 1958.

The duties of Bureau to the Convention are at present, under Article 21, carried out by the Government of the United Kingdom, but will in due course be handed over to the Intergovernmental Maritime Consultative Organisation.

---

1. See Doc. 795.

ASSEMBLÉE CONSULTATIVE  
DU  
CONSEIL DE L'EUROPE

---

25 juin 1958

Doc. 838

RÉPONSE

*du Comité des Ministres  
à la question écrite n° 51<sup>1</sup>*

*Question écrite n° 51 de M. EDWARDS relative  
à la Convention pour la prévention de la pollution  
des eaux de la mer par les hydrocarbures*

**QUESTION (21 mars 1958) :**

M. EDWARDS

demande au Comité des Ministres s'il est maintenant en mesure de compléter sa déclaration du 15 mars 1957 concernant la ratification de la Convention de 1954 pour la prévention de la pollution des eaux de la mer par les hydrocarbures, quels sont les pays maritimes membres du Conseil de l'Europe qui n'ont pas encore ratifié la Convention, et quel est l'état de la procédure de ratification dans ces pays.

**RÉPONSE (23 juin 1958) :**

La Belgique, le Canada, le Danemark, la France, la République Fédérale d'Allemagne, l'Irlande, le Mexique, la Norvège, la Suède et le Royaume-Uni ont ratifié la convention et déposé les instruments de ratification de la Convention pour la prévention de la pollution des eaux de mer par les hydrocarbures.

En application de l'article 15 de la convention, celle-ci entre en vigueur 12 mois après la date à laquelle 10 pays membres au moins sont devenus parties à la convention. Celle-ci entrera en vigueur le 26 juillet 1958.

Les fonctions du Bureau de la convention qui, en vertu de l'article 21, sont actuellement exercées par le Gouvernement du Royaume-Uni, seront prochainement transférées à l'Organisation consultative maritime intergouvernementale.

---

1. Voir Doc. 795.